
Záznam

z riadneho zasadnutia AS SvF UNIZA v akad. r. 2022/2023, ktoré sa konalo

v pondelok 16.6.2022 o 08:30 hod. v zasadačke dekana AE307

Prítomný: podľa prezenčnej listiny (15 členov AS)

Ad 1) Otvorenie a schválenie programu

Podpredseda AS SvF UNIZA Ing. Matúš Farbák, PhD. privítal členov senátu na 10. zasadnutí

senátu s mandátom 2022 – 2026 a navrhol nasledujúci program:

1. Otvorenie a schválenie programu

2. Schválenie zapisovateľa a overovateľov zápisu

3. Návrh Rozpočtu Stavebnej fakulty Žilinskej univerzity v Žiline na rok 2023

4. Návrh Plánovaných počtov prijatých uchádzačov na SvF v bakalárskom, inžinierskom

a doktorandskom štúdiu pre ak. rok 2024/2025.

5. Návrh Dodatku č.4 k Smernici č.1/2021 Organizačný poriadok Stavebnej fakulty

Žilinskej univerzity v Žiline.

6. Rôzne, záver.

Podpredseda AS SvF UNIZA dal hlasovať o predloženom programe:

Hlasovanie: Za: 15 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 0

Stav: Schválené

Ad 2) Schválenie zapisovateľa a overovateľov zápisu

Podpredseda AS SvF UNIZA Ing. Farbák navrhol za zapisovateľku Ing. Zuzanu Papánovú, PhD.

a za overovateľov Ing. Jozefa Gocála, PhD. a Ing. Dušana Briliaka, ktorí s návrhom súhlasili.

 Hlasovanie za zapisovateľku:

Ing. Zuzana Papánová, PhD. Za:14 Proti:0 Zdržal sa:1 Nehlasoval:0 Stav: Schválené

 Hlasovanie za overovateľov zápisu:

Ing. Jozef Gocál, PhD. Za:14 Proti:0 Zdržal sa:1 Nehlasoval:0 Stav: Schválené

Ing. Dušan Briliak Za:14 Proti:0 Zdržal sa:1 Nehlasoval:0 Stav: Schválené

Ad 3) Návrh Rozpočtu Stavebnej fakulty Žilinskej univerzity v Žiline na rok 2023

Podpredseda AS SvF UNIZA Ing. Farbák vyzval dekana SvF, aby oboznámil prítomných členov

AS s návrhom rozpočtu a delením finančných prostriedkov.

Dekan objasnil dôvody posunutia termínu schvaľovania rozpočtu - schvaľovanie Správnou

radou UNIZA. Okrem toho podrobne vysvetlil problémy s dotáciami a jednotlivé položky

získané mimo základného balíka financovania (upravené po pridaní 30 000 € od výskumného

centra + 110 000 € po jednaniach s rektorom UNIZA). Oboznámil členov senátu, že dostal

povinnosť od rektora UNIZA spracovať správu o budúcom hospodárení, fungovaní

a udržateľnosti SvF. V ďalšom poukázal na viaceré negatívne vplyvy súvisiace s pridelenými



financiami (pomer študentov a pedagogických pracovníkov, zaťaženie množstvom výučby

u niektorých zamestnancov – potreba znižovania kontaktných hodín, získavanie projektov –

domácich, zahraničných aj v spolupráci s praxou, nutnosť viaczdrojového financovania, pokles

externých študentov a iné). Postupne podrobne oboznámil členov AS s jednotlivými tabuľkami

predkladaného rozpočtu a s dôležitými položkami, ktoré sa nich nachádzajú. Upozornil na

zhoršujúcu sa situáciu aj do budúcna, vzhľadom na novovznikajúce pravidlá pre hodnotenie

vedecko-výskumného a pedagogického výkonu, ktoré budú ovplyvňovať delenie financií na

jednotlivé vysoké školy. Predstavil aj varianty delenia financií na pokrytie platov pre jednotlivé

katedry SvF a oboznámil členov AS s rozhodnutím kolégia dekana o schválení variantu so 75%

pokrytím platov zamestnancov.

Podpredseda AS následne vyzval predsedu Hospodárskej komisie Ing. Štefana Šedivého, PhD.

o stanovisko k predkladanému rozpočtu. Ing. Šedivý vyjadril nespokojnosť s termínom

spracovania stanoviska - vyjadrenie komisie v krátkom čase. Upozornil na niektoré

nešpecifikované údaje (štrukturálne fondy) a vyzval dekana o stanovisko ku konkrétnym

otázkam podaným HK AS:

1. Predstavenie koncepcie zlepšenia finančnej situácie fakulty,

2. Financovanie odmien zamestnancov za impaktované články.

K prvej otázke dekan SvF prisľúbil, že AS oboznámi s dokumentom, ktorý má povinnosť

spracovať pre rektora UNIZA a v ktorom navrhne spôsob riešenia situácie do budúcich rokov.

Vyhlásil, že dekanát fakulty má financie s grantových schém, ktoré budú použité na

odmeňovanie za impaktované články pre zamestnancov, ktorí publikujú bez odpory z iných

finančných schém.

Po vyjadrení dekana Ing. Šedivý oboznámi členov AS s hlasovaním HK (dvaja členovia

nesúhlasia s predkladaným rozpočtom a jeden člen sa zdržal hlasovania).

Ing. Farbák otvoril diskusiu k prerokovávanému bodu. Ako prvá svoj názor vyjadrila Ing. arch.

Zuzana Grúňová, PhD., ktorá sa ohradila voči termínu „nevýkonní zamestnanci“ v súvislosti

vedecko-výskumnou činnosťou. Poukázala na fakt, že odmeňovanie externých pedagógov

zabezpečujúcich vyučovací proces, nie je finančne dostatočné. Jediný spôsob riešenia situácie

vidí v úprave študijných programov a reštrukturalizácii celej SvF.

Ing. Farbák upozornil, že Správna rada UNIZA vo svojom stanovisku vyjadrila nespokojnosť

s podporovaním menej výkonných katedier. Vyzval dekana o reálny plán riešenia problému,

konkrétne termíny a merateľné ukazovatele. Dekan opätovne pripomenul predloženie

dokumentu pred AS, ktorý v krátkom čase spracuje pre rektora UNIZA a zhrnul problémy

a nutnosť viaczdrojového financovania.

Nasledovalo aklamačné hlasovanie za návrh rozpočtu Stavebnej fakulty Žilinskej univerzity v

Žiline na rok 2023 s nasledujúcim výsledkom

Za: 4 Proti: 1 Zdržal sa: 10 Nehlasoval: 0 Stav: Neschválené



Ad 4) Návrh Plánovaných počtov prijatých uchádzačov na SvF v bakalárskom, inžinierskom

a doktorandskom štúdiu pre ak. rok 2024/2025.

Predkladaný dokument bol v dostatočnompredstihu sprístupnený členomAS k preštudovaniu

pred zasadnutím AS SvF UNIZA. Podpredseda AS vyzval predsedu HK Ing. Štefana Šedivého,

PhD. o stanovisko k predkladanému dokumentu. Ing. Šedivý vzniesol nasledovné pripomienky

a podnety:

1. prezentovať prepočítanie finančných nákladov na odbor Geodézia a kartografia

2. prezentovanie reálnej miery posunu ku kreovaniu nového programu SMART CITIES

3. prezentovanie reálneho rozsahu diskusie o vhodnosti/nevhodnosti spojenia všetkých

zameraní dopravných stavieb v jednom študijnom programe inžinierskeho stupňa.

Dekan SvF zaujal stanovisko ku všetkým predkladaným otázkam. Vyjadril sa k novému

študijnému programu, ktorého vznik ovplyvňuje akreditácia. Objasnil členom AS, že jeho

spracovanie je možné až po kontrole akreditačnou komisiou ku koncu roka.

V ďalšom predniesol správu o činnosti na Katedre geodézie, ktorú spracoval s prodekankou

pre pedagogickú činnosť. V tejto správe uviedol analýzu a porovnanie efektivity činnosti KGd

s ostatnými študijnými odbormi v priebehu viacerých rokov. Prodekanka pre pedagogickú

činnosť doc. Ing. Mária Kúdelčíková, PhD. po spracovaní analýzy skonštatovala potrebu tohto

odboru pre fungovanie SvF.

Do diskusie sa zapojil aj Ing. Gocál a Ing. Farbák, ktorý sa nestotožnil s názorom pani

prodekanky a upozornil na stratu, ktorú katedra ako nevýkonná každoročne produkuje.

Vyjadril potrebu reštrukturalizácie SvF. K danej problematike zaujal stanovisko aj Ing.

Chromčák, ktorý sa ohradil voči termínu „nevýkonná katedra“, vzhľadom na jeho vysoký

pedagogický úväzok ako aj publikačnú a vedecko-výskumnú činnosť. Poukázal na chybu

v systéme hodnotenia, ktorú dekan SvF pripustil. Následne dekan vyzdvihol vysokú

uplatniteľnosť absolventov tohto odboru.

Po ukončení diskusie nasledovalo aklamačné hlasovanie za Návrh Plánovaných počtov

prijatých uchádzačov na SvF v bakalárskom, inžinierskom a doktorandskom štúdiu pre ak. rok

2024/2025 s nasledujúcim výsledkom

Za: 13 Proti: 0 Zdržal sa: 1 Nehlasoval: 1 Stav: Schválené

Ad 5) Návrh Dodatku č.4 k Smernici č.1/2021 Organizačný poriadok Stavebnej fakulty

Žilinskej univerzity v Žiline.

Podpredseda AS SvF UNIZA Ing. Farbák vyzval dekana SvF, aby oboznámil prítomných členov

AS s predkladanou zmenou organizačného poriadku SvF UNIZA.

Dekan SvF objasnil dôvody vzniku troch nových pozícií v organizačnej štruktúre SvF - pozícia

odborného asistenta na katedre technológie amanažmentu stavieb a dvemiesta výskumných

pracovníkov na Katedre stavebnej mechaniky a aplikovanej matematiky (rekonkurz

zamestnanca, kritériá na docentské miesta, dlhodobo neobsadené miesto výskumných

pracovníkov). Objasnil financovanie VP na KSMAM ako aj náplň ich pracovnej zmluvy.



Ing. Farbák vyjadril nespokojnosť s pedagogickou činnosťou, ktorú vykonávajú VP na SvF

vzhľadom na plnenie habilitačných kritérií, čím sa vnáša nestabilita do systému. Dekan

potvrdil, že je nutné doplniť kritériá a upraviť pedagogickú prax pre zamestnancov, ktorí chcú

zahájiť habilitačný proces.

Po krátkej diskusii nasledovalo aklamačné hlasovanie s nasledujúcim výsledkom

Za: 14 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1 Stav: Schválené

Ad 6) Rôzne, záver

Podpredseda AS SvF UNIZA Ing. Farbák vyzval členov AS aby vyjadrili svoje podnety.

Ing. arch. Zuzana Grúňová, PhD. poukázala na neprofesionálnu činnosť EDISu vzhľadom na

väzby diplomových prác. Tieto majú viacero nedostatkov a finančné náklady študentov sú

neprimerane vysoké vzhľadom ku kvalite diela. Poprosila dekana o predloženie sťažnosti.

Ing. Gago sa opätovne vrátil k problémom súvisiacim s financovaním fakulty a poprosil dekana

o vyjadrenie sa k situácii. Dekan opätovne prisľúbil správu o riešení aktuálneho stavu, ktorú

predloží rektorovi a vyjadril pochopenie s neschválením návrhu rozpočtu vzhľadom na

dlhodobú situáciu.

Ing. Papánová následne vyjadrila nespokojnosť s prístupom a hlasovaním členov AS

k predkladanému návrhu rozpočtu SvF. Daný problém sa nevyrieši predlžovaním obdobia

a fungovaním fakulty v rozpočtovom provizóriu. Poukázala na blížiace sa obdobie dovoleniek

členov AS a hroziace problémy súvisiace s neschválením rozpočtu pred júlom 2023.

Na záver Ing. Farbák navrhol spôsob plánovania ďalšieho stretnutia AS s predsedníčkou AS Ing.

Remišovou vzhľadom na nadchádzajúce obdobie prázdnin a dovoleniek, poďakoval členom

senátu a ukončil zasadnutie.

V Žiline 16.6. 2023

PRÍLOHY:

 Prezenčná listina

Zapisovateľka: Ing. Zuzana Papánová, PhD. ............................................................

Overovatelia: Ing. Jozef Gocál, PhD. ........................................................

Ing. Dušan Briliak ........................................................

............................................................

Ing. Matúš Farbák, PhD.

podpredseda AS SvF UNIZA


